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Contactinfo adviesraad 
Stedelijke Adviesraad Noord-
Zuidsamenwerking (STANZ) 
 
 

Advies gericht aan: 
College van burgemeester en schepenen 

 
 

 
                       Datum 
          3 mei 2021 
 
ADVIES OVER voorontwerp Beleidsnota Facilitair Management 2020-2025 
 

Aard van het advies 

☐ Gunstig 

☒ Gunstig onder voorwaarden 

☐ Ongunstig 

☐ Onthouding 
 

Soort advies 

☐ Verplicht  

☒ Spontaan 

☐ Op vraag van … 
 

Reglement, wet of decreet op basis waarvan advies werd verleend 
 
- Het Decreet Lokaal Bestuur van 22 december 2017, artikel 2.  
- Statuten Stedelijke Adviesraad Noord-Zuidsamenwerking (STANZ) van 26 mei 2014 
 

Aanleiding/Omkadering (situering/achtergrondinformatie) 
 
Als Stedelijke Adviesraad Noord-Zuid (STANZ) leek het ons aangewezen de beleidsnota’s van de 
stedelijke departementen die dichte raakvlakken hebben met internationale solidariteit en 
duurzaamheid onder de loep te nemen en te toetsen aan de criteria die wij als STANZ als cruciaal 
hebben geïdentificeerd voor de huidige legislatuur. Het voorontwerp van de Beleidsnota Facilitair 
Management heeft veel raakpunten met onze eigen werking. 
 
 

Motivering van het advies 
 
We beperken ons in dit advies tot een bespreking van het aankoopbeleid. We  bestempelden het 

duurzaam aankoopbeleid reeds eerder als straffe verwezenlijking van de afgelopen jaren. Het 

duurzaam aankoopbeleid moet echter structureel verankerd worden binnen de organisatie en er 

moeten stappen vooruit gezet worden in het verduurzamen van wat de Stad Gent dient aan te 

kopen. 

We zijn tevreden dat de Stad Gent een aankoopbeleid wil blijven voeren dat een voorbeeldfunctie 

wil zijn op het gebied van duurzame aankopen. We verheugen ons dat men dit  beleid  verderzet en 

dat milieu, fairtrade, sociaal en lokaal hierbij de bepalende duurzaamheidscriteria blijven. We 

kunnen niet anders dan het nieuwe criterium van de circulaire afweging welkom heten in deze kring. 

We zijn het ook volledig eens dat moet gefocust worden op de grote raamcontracten. 
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STANZ gaat volmondig akkoord gaan met de intentie om ook de lokale spelers meer kansen te geven 

in de raamcontracten en stedelijke gunningen, hoewel daar in de praktijk nog niet veel van te 

merken valt. 

We sluiten ons aan bij de reële ambitie om een aankoopplatform uit te werken met externe en 

interne expertise vanuit andere diensten, als instrument om verder te verduurzamen. 

We vinden het zeer belangrijk dat er ook een prioriteit wordt gemaakt van in te zetten op een 
aankoopnetwerk om ook de aankopen die niet verlopen via de Dienst Aankoop en Logistiek te laten 
voldoen aan de duurzaamheidscriteria. Er mag echter wat meer ambitie getoond worden om de 
zogenaamde ‘klanten binnen de stad’ meer duurzaam te doen aankopen of daartoe zelfs te 
verplichten.  

Welke strategieën zijn er om de Groep Gent te laten aansluiten bij dit beleid ? Ook dit wordt weinig 
concreet gemaakt. 

In het algemeen missen we - behalve het uitspreken van de bestaande ambities - duidelijke 
plannen om deze ambities vorm te geven. Waar wil de Stad staan in 2025? Wat zijn de concrete 
doelen en vorderingsplannen? 

 
In het voorwoord van uw Beleidsnota wordt op p.7 uitdrukkelijk vermeld dat er bij de aankopen 
gestreefd wordt naar een eerlijker beleid waar mensenrechten en respect voor ons klimaat voorop 
staan.  
Jammer genoeg vinden we die mensenrechtentoets niet terug in het hoofdstuk over professioneel en 
duurzaam aankopen. 

We dringen erop aan dat dit zou opgenomen worden in het typebestek, zoals reeds gebeurd is met 
de fairtradetoets 

Tot slot en ter herinnering wil STANZ nog  eens verwijzen naar het Memorandum, dat ze heeft 
uitgebracht naar aanleiding van de gemeenteraadsverkiezingen van 2018. In dat Memorandum staan 
concrete bijkomende doelen voor de komende jaren binnen het beleidsgebied van de internationale  
samenwerking.  

We citeren :  

Het is onze uitdrukkelijke wens dat hier de volgende legislatuur concrete en correcte ambities 

uitgesproken worden. Sociale rechtvaardigheid staat daarbij voor ons centraal. We willen tot een 

Stad komen die enkel goederen en diensten aankoopt waar alle betrokkenen in het productieproces 

een eerlijk loon voor ontvangen hebben en het werk kunnen doen hebben in menswaardige 

omstandigheden. 

We willen de lat hoog leggen: in 2024 koopt Stad Gent alleen nog eerlijk. Die ambitie willen we ook de 

nodige realiteitszin geven: niet alles kan op zo’n korte termijn eerlijk aangekocht worden maar we 

willen van de Stad Gent voor ieder product wel zien dat inspanningen geleverd zijn om het 

productieproces te verduurzamen, zonder dat meteen het hoogst haalbare binnen handbereik is maar 

waarbij de Stad Gent wel samen met de markt op weg is naar een eerlijke productiewijze.  
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De verankering van dit beleid en deze procedures zien we vertaald in een zesmaandelijkse 

rapportering van het aankoopbeleid aan de STANZ. De adviesraad wil daarbij zijn rol ten volle 

opnemen. Niet zozeer vanuit een strenge controle, dan wel vanuit een betrokkenheid met de nood 

aan de nodige opvolging en het nodige advies.  

Dit alles vereist een duidelijk monitoringsysteem met betrokkenheid van verschillende diensten en een 

duidelijke politiek waarbij mogelijkheden van eerlijke handel in kaart gebracht worden. “Gent Fair 

Trade” kan hier een belangrijke rol in spelen. Indien bestekken niet haalbaar blijken vanwege 

duurzaamheidscriteria moet dit teruggekoppeld worden naar STANZ om verdere opties te kunnen 

bekijken. Het brede Noord-Zuidmiddenveld is verzameld in STANZ en kan het bestuur bijstaan in 

praktisch soms moeilijk haalbare dossiers.  

Bij het gebruik of de verhuur van en aan derden van stedelijke accommodatie of structuren waarin de 

stad Gent  betrokken is zouden de zelfde voorwaarden moeten nagestreefd worden qua  ver- en 

gebruik van fairtrade als voor de stadsdiensten zelf. We kijken hier naar open huizen, de Krook, 

historische huizen, musea,…  

Ook de Gentse feesten zouden tegen 2024 fairtrade moeten worden in die zin dat vergunningen 

gekoppeld worden aan fairtrade verbruik van bijvoorbeeld koffie, sap, chocolade, textiel en andere 

producten. Net zoals dat nu reeds het geval is met retourbekers.  Intussen kan men ook al 

experimenteren om de Gentse kermissen, Jazz in het Park, de jaarbeurs, de zesdaagse, Film Fest, 

Lichtfestival en andere evenementen waar de stad Gent mee organiseert fairtrade te maken. 

De segmenten ICT (o.m. smartphones, laptops), textiel (o.m. werkkledij, sportkledij), bouwmaterialen 

(o.m. natuursteen), voeding (o.m. koffie, thee, wijn, fruitsap, suiker, bananen, schoolmaaltijden) en 

evenementen (o.m. Gentse Feesten) werden, als antwoord op ons Memorandum, alvast als 

werkdomeinen opgenomen in de Beleidsnota Internationale Solidariteit van Stad Gent. Daarbij 

kondigde schepen Heyse een sterke samenwerking aan met haar collega’s schepen Bracke en in het 

bijzonder ook schepen Storms voor het Facility Management. 

STANZ verwacht dat er minstens voor de geciteerde segmenten in de loop van deze legislatuur 

trajecten zullen opgestart, geconsolideerd of verfijnd worden, of het nu gaat om documentering, 

onderzoek, juridische fundering, introductie, operationalisering of verdere ontwikkeling van de 

rechtvaardigheids- en duurzaamheidscriteria. 

We kijken ernaar uit hoe u deze ambities zal concretiseren op het niveau van FM. 

 

Hoe kwam dit advies tot stand? Wie werd betrokken bij het advies? 
 
De STANZ-leden ontvingen de link naar het voorontwerp van deze beleidsnota op de STANZ-
bijeenkomst van 20/04/21. STANZ herbevestigde de beslissing om spontaan advies te geven op het 
voorontwerp. 
 
Een werkgroepje binnen de adviesraad maakt op basis van een grondige analyse een voorstel van 
advies. Dit werd via email voorgelegd aan de STANZ-leden voor akkoord.  
Dit alles moest echter gebeuren tegen een zeer krappe deadline; we hebben lang moeten wachten 
op deze beleidsnota en moesten uiteindelijk onredelijk snel mensen mobiliseren tijdens de 
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vakantieperiode.  
Wij menen dat een dergelijke manier van werken niet voor herhaling vatbaar is. 
 
 

 
Hoogachtend, 
 
 

 
 
 
Annelies Verdoolaege  
Voorzitter STANZ  
 
 
 


